
Zápis č. 11/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 6. 2. 2023

Přítomni: děkan: doc. Škop, tajemnice: Ing. Přikrylová, proděkani: doc. Sehnálek, doc. Radvan,
dr. Jurníková, prof. Fryšták, předseda AS PrF MU: dr. Židek

Hosté: doc. Mrkývka, doc. Tomášková

Omluveni: doc. Šilhán

6. 2. 2023
Program:

1. Evaluační rozhovory (kolegium)
2. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
3. Stanovení výše studijních poplatků pro AR 2023/2024 (tajemnice)
4. Memorandum šesti fakult MU o spolupráci na programu Kriminalistická studia (doc.

Sehnálek)
5. Stáže a praxe v kombinovaném studiu (doc. Sehnálek)
6. Průběžná zpráva ke spolupráci s FAST (doc. Sehnálek)
7. Různé

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání, zvláště nově zvoleného předsedu AS PrF MU
dr. Židka a doc. Tomáškovou, budoucí proděkanku pro strategii a rozvoj fakulty.

1. Evaluační rozhovory (kolegium)

V úvodním vstupu se děkan vrátil k podkladům pro evaluační rozhovory. Připomněl organizační
detaily k průběhu a dotázal se na případná doplnění. Prodiskutoval jednotlivé části prezentace a
otázky, které při setkání vedení fakulty a univerzity mohou zaznít. Společná rozprava kolegia se
mimo jiné zabývala otázkou navyšování přijímaných studentů. Zazněly podněty k podpoře
vyššího zájmu o studia na PrF.

Závěr: Kolegium prodiskutovalo podklady k evaluačním rozhovorům, které budou probíhat v
prostorách RMU dne 7. 2. 2023 od 9.00 do 11.30 hodin.

2. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

2.1. Kolegium diskutovalo 2 studentské podněty týkající se nadměrné výukové a zkouškové
zátěže u studentů v 5. a 9. semestru magisterského studijního programu Právo a právní věda,
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které byly zařazeny k projednání na únorové zasedání akademického senátu. Jako zcela
nepřijatelný kolegium označilo současný stav popisovaný u studentů 5. semestru, který nastal v
důsledku změny pojetí výuky předmětů Závazkové právo I a Závazkové právo II. Problematika
zmíněné zátěže zazněla též na programové radě, jak informoval doc. Mrkývka. Proděkanka
Jurníková potvrdila objevující se stížnosti na výuku u předmětů Závazkové právo I a Závazkové
právo II. Avizovala poradu Katedry občanského práva, která se bude stížnostmi zabývat a
projedná potřebné změny. Předseda senátu přítomné seznámil s obdrženým podnětem v této
věci také z Katedry obchodního práva, který uvádí, že příprava studentů do výuky předmětů
obchodního studia je nedostatečná, a to z důvodu přípravy na závazkové právo. Děkan uvedl,
že problematiku otevře i na únorové poradě vedoucích, kde bude apelovat na dodržování
kreditové hodnoty, přístupném a dostupném výukovém materiálu a dodržování předem daných
podmínek pro ukončování předmětu. Proděkanka Jurníková navrhla, aby se kolegium řešením
podnětů opět zabývalo na některém z jarních zasedání, po společném projednání na katedře a
za účasti zástupců všech koordinujících stran.

Závěr: Kolegium prodiskutovalo podněty týkající se nadměrné výukové a zkouškové zátěže u
studentů v 5. a 9. semestru. Děkan přislíbil otevřít problematiku na PVK. Kolegium odsouhlasilo
zařadit problematiku na jarní zasedání KD za účasti dotčených stran.

2.2. Proděkanka Jurníková informovala o situaci ukrajinských studentů. Část z těch, kteří ke
studiu nastoupili v září 2022, splnila podmínky zápisu do 2. semestru, zbývající budou řešeni
individuálně cestou udělení výjimky ze SZŘ, v závislosti na důvodech studijní neúspěšnosti.
Zbývající studenti přijati ke studiu ve zvláštním přijímacím řízení nastoupí přímo do 2. semestru
(na podzim absolvovali jazykové kurzy), studenti budou studovat dle zvlášť sestaveného
studijního plánu, a to ve spolupráci s garanty jednotlivých předmětů. O tomto bodu bude
informovat i na zítřejší PVK.

3. Stanovení výše studijních poplatků pro AR 2023/2024 (tajemnice)

Tajemnice kolegiu předložila ke schválení návrh aktualizovaného Opatření Právnické fakulty
Masarykovy univerzity. Uvedla, že výše poplatků zůstávají stejné jako v minulém roce, nově byly
stanoveny poplatky za posouzení splnění podmínky pro přijetí ke studiu, a to ve výši 750 Kč.
Kolegium se usneslo vypisovat zahraniční poplatky v Kč a tajemnice přislíbila provést přepočet.

Závěr: Kolegium předložený návrh předpisu schválilo a doporučilo děkanovi k podpisu.

4. Memorandum šesti fakult MU o spolupráci na programu Kriminalistická studia (doc.
Sehnálek)

Proděkan předal na vědomí návrh memoranda o spolupráci 6 fakult MU na studijním programu
Kriminalistická studia. Sdělil, že účelem memoranda je zakotvit úsilí spolupracujících stran
ohledně přípravy a následné realizace nového studijního programu a rozdělit kompetence mezi
jednotlivá pracoviště. Dokument bude sloužit rovněž jako podklad pro akreditaci.
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Závěr: Kolegium vzalo informaci na vědomí.

5. Stáže a praxe v kombinovaném studiu (doc. Sehnálek)

Proděkan předložil k odsouhlasení návrh na nový předmět „Odborná praxe vyššího soudního
úředníka“, určený pro studenty v kombinovaném studiu. Objasnil důvody vzniku programu a
představil jeho nastavení. Uvedl, že cílem předmětu je provázání teoretických poznatků
získaných při studiu a praxe, kdy student plní odbornou praxi v rozsahu 10 pracovních dnů po
dohodě s okresním soudem, poskytovatelem.

Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo.

6. Průběžná zpráva ke spolupráci s FAST (doc. Sehnálek)

Proděkan podal průběžnou zprávu ke spolupráci s FAST a prodiskutoval možnosti konkrétního
zapojení vybraných akademiků do právních předmětů vyučovaných na FAST.

Závěr: Děkan poděkoval za představení spolupráce.

7. Různé

7.1. Tajemnice

7.1.1. Seznámila s předběžným výsledkem hospodaření. Přesné číslo poskytne až po uzavření
daně z příjmu.

7.1.2. Upozornila, že na první zářijové týdny bylo naplánováno několik velkých tuzemských i
mezinárodních konferencí bez předchozí vzájemné koordinace, čímž dojde k překryvu
organizačních činností, což může mít vliv na kvalitu celé akce. Apelovala na organizátory, aby
přípravu konferencí v co největší míře dokončili ještě před letními prázdninami. Děkan doplnil,
že bude nezbytné stanovit pravidla pro pořádání konferencí, včetně povinnosti hlásit akce s
vyšší účastí osob ještě dříve než 6 měsíců před konáním. Děkan vyzval organizátory k dodržení
termínu ukončení příprav, a to do konce června t. r., aby akce proběhly v potřebné kvalitě.

7.1.3. Podala průběžnou zprávu o připravované rekonstrukci prostor bývalého knihkupectví a
menzy.

7.2. Děkan

7.2.1. Děkan předložil opětovně návrh vedoucího Katedry finančního práva a národního
hospodářství doc. Mrkývky na navýšení rozsahu výuky 2 externích vyučujících. Doc. Mrkývka
podal ústní zdůvodnění návrhu.

Závěr: Kolegium žádost doc. Mrkývky odsouhlasilo.

7.2.2. Děkan předložil žádost vedoucího Katedry právní teorie prof. Večeři o dodatečné

3



schválení externího vyučujícího Mgr. Dennise Wassoufa, a to z důvodu zástupu vyučujících
během nemoci a odůvodněné nepřítomnosti.

Závěr: Kolegium žádost prof. Večeři odsouhlasilo.

7.2.3. Děkan předložil žádost vedoucího Katedry ústavního práva a politologie doc. Kosaře o
dodatečné schválení externích vyučujících, a to z důvodu pokrytí výuky vzhledem k
personálním změnám na katedře.

Závěr: Kolegium žádost doc. Kosaře předběžně odsouhlasilo.

7.2.4. Informoval o záměru přejmenovat učebny PrF MU. Zmíněný podnět bude zařazen do
programu VR PrF MU. V názvu by se měly objevit významné osobnosti spojené s fakultou a bez
politické zátěže.

7.2.5. Prodiskutoval body zasedání PVK dne 7/2/2023.

7.3. Proděkan Sehnálek

Informoval o spolupráci s dr. Dobrovolnou na přípravách nového LLM programu v anglickém a
německém jazyce.

7.4. Doc. Mrkývka

Předal stížnost na nevhodné parkování našich zaměstnanců na travnaté ploše u MZK a požádal
o předání informace na pracoviště. Tajemnice zopakovala březnový termín zahájení stavebních
prací týkající se výstavby parkoviště na plochách v sousedství fakulty.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 6. února 2023
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